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Bekić za RTS: Manji broj zaražene dece, mini raspust dao sjajne efekte 

Direktor Doma zdravlja "Savski venac" Zoran Bekić rekao je za RTS da je vakcinacija u Srbiji i dalje 

usporena, da kovid brojevi jesu nešto manji, ali i dalje postoji veliki pritisak na primarnu zdravstvenu 

zaštitu. Ako smo pred raspust imali 25 do 28 pozitivne dece, taj broj je sada od tri do pet, što su, kako 

ističe, sjajni efekti mini raspusta. 

Na pragu smo treće godine borbe sa epidemijom kovid-19. Trenutno se u Srbiji beleži pad 

novozaraženih, ali se ne smanjuje broj pacijenata na bolničkom lečenju, respiratoru i broj preminulih. 

Sudeći po kovid brojevima, polako izlazimo iz maksimuma trenutnog talasa epidemije. Manji su redovi 

ispred kovid ambulanti.  

Direktor Doma zdravlja "Savski venac" Zoran Bekić rekao je za RTS  da se nalazimo u petom talasu, 

brojevi jesu nešto manji, ali i dalje postoji veliki pritisak na primarnu zdravstvenu zaštitu. 

"Ako smo u januaru imali preko 350.000 inficiranih osoba, u februaru gotovo 200.000 - taj trend nekog 

pada od oko 20 odsto postoji u Domu zdravlja Savski venac", kaže dr Bekić. 

U januaru smo imali između 520 i 650 pregleda, taj broj je sada 480, pada i broj prvih pregleda, sa 

januarskih 250 spustio se na 150 do 180, dodao je Bekić. 

Prema njegovim rečima, broj pozitivnih pacijenata u odnosu na prve preglede, koji je u januaru bio i 70 

odsto, sada je spušten na 40 odsto. 



 
 

Efekti raspusta  

Kada je reč o zaraženoj deci, Bekić kaže da se smanjuje broj inficirane dece. 

Ako smo pred raspust imali 25 do 28 pozitivne dece, taj broj je sada od tri do pet, što su, kako kaže 

Bekić, sjajni efekti raspusta. 

Govoreći o tome koliko se pacijenata pošlje u bolnicu, Bekić je rekao da prođe nekoliko dana kada ne 

pošalju nijendog pacijenta u bolnicu. 

"Zabrinjava broj umrlih osoba, to su pre svega starije osobe. U ambulantama najčešće viđamo mlade i 

radno sposobno stanovništvo, a obično nevakcinisane starije osobe imaju teže kliničke slike", istakao je 

Bekić. 

Srbija je obezbedila sve mnogo bolje nego druge evropske države, kaže on. 

Usporena vakcinacija  

Dr Bekić upozorava da je vakcinacija i dalje usporena u Srbiji. 

"Dnevno u poslednjih sedam dana se aplikuje između 1.000 i 3.500 doza, prvih između 150 i 400, drugih 

između 200 i 800, trećih između 500 i 2.000. U prethodnih sedam dana smo aplikovali 13.850 doza", 

izneo je dr Bekić podatak. 

Šta nakon "stelta" 

Doktor Bekić kaže da ćemo vrlo brzo videti šta nas čeka, teško je dati prognozu u vezi sa koronom. Da li 

će doći stelt, omikron ili neki drugi soj koji će možda da ubrza boj inficiranih, to ćemo da vidimo u 

narednom periodu, napominje Bekić. 

"Jedino pravo oružje je vakcina, koja je dostupna, oni koji to nisu učinili neka razimsle još jednom i neka 

to urade", zaključio je doktor Zoran Bekić. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Zašto se neko nikada nije zarazio koronavirusom, a neko ga je imao i više puta 

Brojevi koje smo imali prethodnih nedelja od 20.000 zaraženih koronavirusom svakog dana je vrh 

ledenog brega. Zbog toga što je veliki broj ljudi došao u kontakt sa virusom u ovom šestom piku, očekuje 

nas mnogo bolja perspektiva u aprilu i maju. Broj infektivnih čestica virusa, na koji nailazimo u 

okruženju, preveliki je i probija imunitet, kako nakon preležane infekcije, tako i postvakcinalni i zato 

dolazi do situacija da neko oboli od kovida i dva puta, kaže imunolog profesor Dušan Popadić. 

Profesor Dušan Popadić je, gostujući u Dnevniku RTS-a, objasnio da će koronavirus izbeći samo oni koji 

žive izolovano u nekim manjim sredinama i ne dolaze mnogo u kontakt s drugim ljudima. 

Prema njegovim rečima, Srbija se polako vraća normalnom životu, ali ne bi trebalo previše da nas 

ohrabri povoljniji trend smanjenja broja zaraženih. 

"I dalje verujem da ti brojevi novozaraženih koji se registruju potcenjuju broj stvarno zaraženih. Mislim 

da je broj zaraženih veći, ali definitivno ih je manje nego što je bilo pre tri nedelje", ističe profesor 

Popadić. 

Dodaje da se ne testiraju svi, pre svih oni koji su zaraženi bez simptoma. 

"Možda su ljudi i bili u kontaktu sa virusom, ali to ne znaju. Mislim da će oko 95 posto populacije imati 

kontakt sa virusom", kaže imunolog Dušan Popadić. 



 
 

Naglašava da smo blizu kolektivnog imuniteta, a da li je dovoljan da nas zaštiti, zavisi od pretnje u 

budućnosti. 

"Ako se stvari dese onako kako se nadam, ne samo ja nego i drugi koji se time bave, mislim da će ovo biti 

kraj pandemije, zato što vrlo verovatno da na svetskom nivou već imamo preko 50 posto vakcinisanog 

stanovništva. Kada se tome doda i broj onih koji su preboleli, a ne znamo tačno koliki je broj takvih 

osoba, jer je u većem delu sveta broj zaraženih koji se prikazuje manji od stvarnog broja novozaraženih – 

vrlo verovatno će do maja skoro 80 posto globalne populacije doći u kontakt sa virusom i to ostavlja 

mnogo manje mesta za novi talas pandemije", ističe profesor Popadić. 

Virus probija imunitet 

Komentarišući situacije da neko oboli od kovida i dva puta, Popadić ističe da to više govori o virusu nego 

o našem imunitetu. 

"Ova poslednja varijanta, koja je sada dominantna u zapadnoj Evropi i još nekim delovima sveta, takva je 

da je prosto broj infektivnih čestica virusa, na koji mi nailazimo u okruženju, preveliki i probija imunitet, 

kako nakon preležane infekcije tako i postvakcinalni", objašnjava profesor. 

Dodaje da svako treba da se imunizuje i da ne čeka da se zarazi. 

"Kada pričamo o starijim osobama, imamo dve kategorije starijih. Jedni su između 60 i 75 godina i tu je 

procenat imunizacije najviši. Posle 75 godina taj procenat je znatno niži. Negde oko dve trećine 

sugrađana starijih od 75 godina je imunizovano, dok je više od četiri petine onih od 60 do 75 godina 

imunizovano", naglašava Dušan Popadić. 

Poručuje da ne može doći do slabljenja imuniteta zbog učestalih vakcinacija. 

"Veliki broj stanovništva ne nosi maske poslednjih deset meseci. Poželjno je da maske nosi 85 posto ljudi 

što kod nas nije slučaj. Kod nas oko 30 posto populacije nosi masku", kaže imunolog profesor Dušan 

Popadić. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

PACIJENTI ĆE IMATI SVE NA "KLIK" Šta dobijamo spajanjem, državnog, privatnog i vojnog zdravstva u 

jedan DIGITALNI SISTEM 

Uputi, recepti, bolovanja, zakazivanje pregleda, laboratorijskih analiza i radiološke dijagnostike, kao i sve 

druge zdravstvene usluge, u naredne četiri godine u potpunosti će biti dostupne „na klik“ građanima, 

zahvaljujući Programu digitalizacije u zdravstvenom sistemu za period od 2022. do 2026. godine, koji je 

usvojila Vlada na predlog Ministarstva zdravlja. 

Naime, Program predviđa sveobuhvatnu digitalizaciju procedura i umrežavanje ustanova u državnom, 

vojnom i privatnom zdravstvu u jedan sistem, kroz dalji razvoj Integrisanog zdravstvenog informacionog 

sistema (IZIS), saopštila je Vlada Srbije. 

U praksi to znači, da će svaki pacijent imati jedinstveni elektronski zdravstveni karton, sa svim ličnim 

zdravstvenim podacima, u koji će uvid imati lekari koje posećuju. To znači da će na ovaj način dodatno 

ubrzati put kroz zdravstveni sistem, unaprediti rezultate lečenja, smanjiti liste čekanja, kao i nepotrebno 

ponavljanje analiza i vraćanje kod lekara opšte prakse po nove upute. 

Digitalizacija zdravstvenog sektora uveliko je već napravila iskorak u okviru IZIS-a, a spajanjem i privatnih 

i državnih ustanova u jedan digitalni sistem učiniće funkcionisanje bržim i jednostavnijim. 

Kako izvor iz Nemanjine pojašnjava za „Blic“, cilj države i resornog Ministarstva jeste unapređenje 

zdravstvenog sistema, na čemu se intenzivno radilo u poslednjih nekoliko godina, što će se nastaviti i u 

narednim godinama. Digitalna integracija privatnog i državnog sistema je samo još jedan u nizu koraka 

koji će doprineti kvalitetnijoj zdravstvenoj zaštiti. 



 
 

- Zdravstvo je u poslednjih nekoliko godina napredovalo i rezultati su vidljivi, što se vidi i kroz opremu, i 

kroz najsavremenije aparate, rekonstrukciju i izgradnju bolnica. Naravno, ne može sve odjednom i preko 

noći, išlo se korak po korak, po prioritetima. Digitalnim umrežavanjem državnog i privatnog znači da će 

pacijenti dobijati bržu i jednostavniju uslugu, a lekari će pred sobom imati sve informacije o pacijentu 

jednim klikom, kaže naš sagovornik. 

Program predstavlja naredni korak u ispunjavanju u digitalizaciji zdravstvenog sistema u cilju kvalitetnije, 

efikasnije i dostupnije zdravstvene zaštite. 

- Sa istim ciljem, uspostavljen je portal eZdravlje, a u narednom periodu biće obučeno i 100.000 

zdravstvenih radnika za pružanje elektronskih usluga. 

Među više od 20 elektronskih servisa koje će razvijati Ministarstvo zdravlja kao nosilac programa i druge 

institucije, nalaze se eUput, eBolovanje. Takođe i elektronsko praćenje izdavanja recepata i potrošnje 

lekova, imunizacije, preležanih bolesti, nalazi, izveštaji i otpusne liste, razmena informacija među 

institucijama o rođenim i umrlim osobama, baze podataka o laboratorijskim analizama, radiološkim 

snimcima i genetskim informacijama, saopštila je Vlada Srbije. 

Lončar: Povezanost će dati bolje rezultate 

Takođe, i ministar zdravlja Zlatibor Lončar objasnio je nedavno da će povezanost dati bolje rezultate. 

- Moramo da imamo to, da kada dođete u privatnu ili državnu zdravstvenu ustanovu da taj lekar ima svu 

vašu dokumentaciju, da se tu više ne gubi vreme. Na tome ćemo da radimo, kao i na tome da se sve što 

je moguće stavi u elektronsku formu, ali i da pokušamo da ljudima objasnimo koliko je zdravstvo skupo – 

objasnio je Lončar. 

S druge strane, koliko je važno da sistem bude fleksibilan, pojasnio je tada ministar, koji se osvrnuo na 

minuli period i borbu sa koronom. 

-Tokom pandemije shvatili smo koliko malo znamo o koroni i da je fleksibilnost zdrasvtvenog sistema 

ključ - zaključio je ministar. 

Brže do dijagnoze pomoću novog Programa 

Jedan od stubova programa biće uspostavljanje pouzdane IT infrastrukture koja će osigurati bezbednost 

podataka pacijenata, saopštila je Vlada. Takođe i standardizacija velikog broja prikupljenih podataka 

kako bi mogli da se koriste za istraživanje i razvoj na univerzitetima i u privredi, u cilju daljeg 

unapređenja zdravstva. 

Informisanje građana o prednostima elektronskih usluga biće ključno za široku upotrebu novih 

tehnologija i ostvarivanje velikih ušteda. Cilj je, kako se navodi, da se doktorima specijalistima omogući 

da izdaju upute za dalje lečenje, čime bi broj nepotrebnih vraćanja pacijenata kod lekara opšte prakse 

bio smanjen za gotovo 10 miliona godišnje, odnosno sedam dnevno po lekaru. 



 
 

Takođe, većim korišćenjem telemedicine, svaki lekar bi tokom godine smanjio broj pregleda u 

ordinacijama za 1.100, što bi značajno rasteretilo sistem, smanjilo gužve i učinilo zaštitu dostupnijom. 

 

 

Ašanin: Situacija i dalje nestabilna, 70 odsto kovid pacijenata je nevakcinisano 

Direktor Univerzitetskog kliničkog centra Srbije (UKCS) Milika Ašanin ocenio je da je epidemiološka 

situacija još uvek nestabilna, ali da je značajno bolja i dodao da je više od 70 odsto hospitalizovanih kovid 

pacijenata nevakcinisano. 

Ašanin je za TV Pink rekao da je na beogradskoj Infektivnoj klinici 50 odsto manje pacijenata nego u 

januaru. 

„U kovid bolnici u Batajnici krajem januara je bilo više od 800 pacijenata, a sada za trećinu manje – oko 

534 pacijenata, od čega je 54 na intenzivnoj nezi, a 34 na respiratoru“, rekao je direktor UKCS. 

On je kazao da među hospitalizovanih dominira starije stanovištvo. 

Ašanin je napomenuo da su se za dve godine znatno smanjile kontrole i pregledi nekovid pacijenata. 

"Za samo 24 sata na odeljenje kardiologije primljeno je 18 nekovid pacijenata, što je mnogo", rekao je 

on. 



 
 

 

 

VIRUS KORONA PRIKRIVA GRIP: Za nedelju dana registrovano oko 10.000 oboljenja sličnih sezonskoj 

influenci 

GRIP je definitivno u senci kovida 19 već drugu sezonu, ali ga ipak ima. Za nedelju dana, prema podacima 

Instituta za javno zdravlje "Dr Milan Jovanović Batut", u Srbiji su zabeležena 9.763 slučaja oboljenja 

sličnih gripu (OSG). Virus influence je dosad je potvrđen u 11 gradova i okruga, a najveći broj infekcija 

registrovan je među najmlađima. 

Od početka ove sezone ukupno je prijavljeno 208.085 obolelih od OSG, najviše u trećoj nedelji januara. 

Kako je kod nas uobičajeno, udar gripa najjači je u februaru i martu, a epidemiološke službe registruju 

nizak nivo aktivnosti influence, ne očekuju se velika iznenađenja, pa će ova sezona gripa biti 

najverovatnije ubeležena kao blaga. 

Obolelih je, ipak, više nego u prethodne dve sezone, potvrđuju za "Novosti" u Odeljenju za epidemiološki 

nadzor Instituta "Dr Milan Jovanović Batut". 

- U odnosu na 2019/2020. i 2020/2021, sada je prijavljen veći broj pacijenata sa oboljenjima sličnim 

gripu, što je i očekivano jer stope OSG mogu biti uzrokovane respiratornim infekcijama koje nisu grip, 

uključujući SARS-CoV-2, što dovodi do primećenog porasta prijavljenog broja osoba sa oboljenjima 

sličnim gripu - kažu stručnjaci. 

I pad procenta pozitivnosti na virus influence ukazuje da smo na izlasku iz ove sezone. U prvoj nedelji 

2022. virus je izolovan u čak 33 odsto uzorkovanih briseva, a sada se pronalazi u 13 odsto uzoraka. 



 
 

Iako podaci "Batuta" pokazuju da oboljenja sličnih gripu najviše ima u uzrasnoj grupi do četiri godina, pa 

zatim u uzrasnoj grupi od pet do 14 godina, doktor Dejan Jovev, pedijatar u Domu zdravlja Čukarica, za 

"Novosti" kaže da se u praksi ne stiče takav utisak: 

- Imamo decu sa kovid-infekcijom, kao i najmlađe pacijente sa virozama praćenim upalom grla, 

bronhitisom, umerenim kašljem kod kojih nije potvrđena infekcija virusom korona, ali prema njihovim 

simptomima ne bih rekao ni da je to grip - kaže dr Jonev. 

Od Beograda, Kragujevca, Novog Sada, Kikinde, Niša, Leskovca, Užica, Novog Pazara do podunavskog, 

zaječarskog i borskog okruga, dominira tip A (H3), ali prisutan je i N2 soj influence. 

 


